

Address for an advance to the Clerk.

*Resolved*, That an Humble Address be presented to His Excellency the Governor in Chief, praying he will be pleased to order an advance to be made to *William Lindsay*, Esquire, the Clerk of this House, of seven hundred and fifty pounds currency, on account of the Contingencies of the present Session, and that the same be charged to the Fund by Law appropriated to that purpose.

Messengers appointed.

*Ordered*, That Mr. *Vanfelson*, Mr. *Huot*, Mr. *Borgia*, and Mr. *Taschereau*, do present the said Address to His Excellency the Governor in Chief.

Report on J. Bouchette's Petition.

Mr. *Vanfelson*, from the Committee to whom was referred the Petition of *Joseph Bouchette*, Esquire, Surveyor General of the Province, reported, that the Committee had examined the matter thereof, and had come to an opinion thereon, which he was directed to submit to the House, whenever it shall be pleased to receive the same; and he read the Report in his place, and afterwards delivered it in at the Clerk's Table, where it was again read, as followeth:

The Petitioner was examined, and informed your Committee, that he caused to be struck off one thousand copies of the engraved Maps of this Province. That these Maps have cost him the sum of four thousand two hundred and ninety pounds, fifteen shillings and eleven pence, according to the account he last year laid before the Committee to whom had been referred a Petition presented by him to the same effect as that referred to your Committee, as appears by the Report made to the House on the fourth of March last. That by the same Report it appears, that of that sum of £4290 15 11 he had received, up to the fourth of March last, by the sale of these Maps,

That he has received, by gift of the Province, in 1815,	500	0	0
That he has sold several copies of these Maps since the fourth of March last, according to the Letter of his Agent at Quebec, <i>John Neilson</i> , Esquire, - - - - -	137	1	8
And at <i>Montreal</i> , say	68	10	0
That admitting he may still sell to the amount of - - -	500	0	0
	<hr/>	<hr/>	<hr/>
	2594	9	5

There remains a loss to the Petitioner, of £1696 6 6

The Petitioner has no hope of making more by the sale of his Maps. That supposing him to make five hundred pounds more by the sale, he will still be in arrear the aforesaid sum of one thousand six hundred and ninety-six pounds, six shillings and six pence, whereby his credit will sustain much injury, and it will be put out of his power to improve the said Maps.

That these Maps have been seized by the persons who assisted him in the publication; the pecuniary means of the Petitioner being inadequate to the advances necessary to the undertaking, he relied much on the liberality of the Legislature, the House having, in a Committee of the whole, so early as the twenty-fourth of February, one thousand eight hundred and fourteen, resolved that he should be aided with the sum of fifteen hundred pounds, to encourage the publication. And lastly, that from default of delivery of the Maps to his Subscribers, on their reaching this country, a great many afterwards refused to take them.

Your Committee next examined *John M'Nider*, Esquire, a Merchant in this City, who stated, that a short time after Mr. *Bouchette's* return from *England*, he heard that his Maps had been seized on their arrival in this country, but had no official knowledge of the fact, until the nineteenth of May last, when he received a Letter from Messrs. *Forsyth, Richardson & Co.* of *Montreal*, whereof he has laid a copy before your Committee. That he, the said Mr. *M'Nider*, was employed as Agent to dispose of and deliver to Subscribers the said Maps. That he accordingly received the said Maps from *John Neilson*, of *Quebec*, Esquire, (in whose hands they were) under an order of Messrs. *Forsyth, Richardson & Co.* That

Adresse pour l'Avance au Greffier.

*Résolu*, Qu'il soit présenté une humble Adresse à Son Excellence le Gouverneur en Chef, le priant de vouloir bien ordonner une avance à *William Lindsay*, Ecuyer, Greffier de cette Chambre, de la Somme de sept cent cinquante Livres courant, à compte des contingens de la présente Session, et que cette somme soit chargée sur le Fonds approprié par la Loi pour cette fin.

Messagers nommés.

*Ordonné*, Que Mr. *Vanfelson*, Mr. *Huot*, Mr. *Borgia* et Mr. *Taschereau* présentent ladite Adresse à Son Excellence le Gouverneur en Chef.

Rapport sur la Pétition de J. Bouchette.

Mr. *Vanfelson*, du Comité auquel avoit été référée la Pétition de *Joseph Bouchette*, Ecuyer, Arpenteur-Général de la Province, a fait rapport que le Comité avoit examiné l'objet de ladite Pétition, et avoit formé une opinion sur icelle, qu'il avoit ordre de soumettre à la Chambre, lorsqu'il lui plairoit de la recevoir: Et il a lu le Rapport à sa place, et ensuite l'a remis à la Table du Greffier, où il a été lu de nouveau comme suit:

Le Pétitionnaire a été entendu, et a informé votre Comité qu'il a fait tirer mille exemplaires des Cartes de cette Province. Que ces Cartes lui ont coûté la Somme de quatre mille deux cent quatre-vingt-dix Livres, quinze Shillings et vingt-deux Sols, suivant le Compte par lui produit, l'an dernier, devant le Comité spécial, auquel avoit été référée une Pétition par lui présentée aux mêmes fins que celle référée à votre Comité, ainsi qu'il appert suivant le Rapport fait à la Chambre le quatrième Mars dernier. Qu'il paroît par le même Rapport que sur cette Somme de £4290 15 11 Il a perçu, à venir au quatre Mars dernier, sur la vente de ces Cartes, £1388 17 9

Qu'il a reçu par Don de la Province, en 1815,	500	0	0
Qu'il a vendu plusieurs exemplaires de ces Cartes depuis le quatre Mars dernier, suivant la lettre de <i>John Neilson</i> , Ecuyer, son Agent à <i>Québec</i> , - - -	137	1	8
Et à <i>Montréal</i> , supposé, - - -	68	10	0
Qu'en admettant qu'il en pourroit encore vendre pour - - - - -	500	0	0
	<hr/>	<hr/>	<hr/>
	2594	9	5

Il reste une perte nette contre le Pétitionnaire, de - - - - - £1696 6 6

Le Pétitionnaire n'espère pas pouvoir faire plus de la vente de ses Cartes. Qu'en supposant qu'il puisse faire encore cinq cens Livres de vente, il se trouvera en arrière de la dite Somme de mille six cent quatre-vingt seize Livres, six Shillings et douze Sols, ce qui lui fait un grand tort dans son crédit, et le met aussi hors d'état de pouvoir améliorer lesdites Cartes. Que ces Cartes ont été séquestrées par des personnes qui l'ont aidé dans cette publication; les moyens pécuniaires du Pétitionnaire ne le mettant pas en état de subvenir aux avances nécessaires dans cette entreprise, il s'étoit en grande partie reposé sur la libéralité de la Législature, un Comité général de la Chambre ayant, dès le vingt-quatrième Février, mil huit cent quatorze, résolu qu'il seroit aidé d'une Somme de quinze cens Livres pour encourager cette Publication, et enfin que faute d'avoir pu délivrer les Cartes à ses Souscripteurs, à leur arrivée en ce Pays, un grand nombre ont ensuite refusé de les prendre.

Votre Comité a ensuite entendu *John M'Nider*, Ecuyer, Négociant de cette Ville, qui l'a informé que peu de tems après le retour de Mr. *Bouchette* de l'*Angleterre*, il a ouï dire que ses Cartes avoient été séquestrées à leur arrivée dans le Pays, mais qu'il n'en a eu connoissance officielle que le dix-neuf Mai dernier, par une lettre à lui adressée par Messieurs *Forsyth, Richardson & Co.* de *Montréal*, dont il a produit une copie devant votre Comité. Que lui Mr. *M'Nider* a été chargé comme Agent de disposer desdites Cartes et de les livrer aux Souscripteurs; qu'il a en conséquence reçu lesdites Cartes de *John Neilson*, Ecuyer, de *Québec*, où elles